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راديو نمايش ،شبكه مادر هنرهاي نمايشي است

آيين افتتاح شبكه راديويي نمايش بعدازظهر دوشنبه با حضور سيدعزتالله ضرغامي رئيس سازمان صدا و سيما،

محمدحسين صوفي معاون صدا...

جام جم آنلاين: آيين افتتاح شبكه راديويي نمايش بعدازظهر دوشنبه با حضور سيدعزتالله ضرغامي رئيس سازمان صدا و سيما،
محمدحسين صوفي معاون صدا، محمود زندهنام مدير مركز نمايشهاي راديو، عسگري معاون توسعه و فناوري صدا و سيما و جمع
كثيري از هنرمندان راديويي در ساختمان استوديوي شهداي راديو برگزار شد.رئيس سازمان صدا و سيما گفت: راديو نمايش، ظرفيتي را

فراهم ميكند تا تنگناها و معضلات اجتماعي را در قالب نمايشي مطرح و نقد كنيم.
بنابراين گزارش، در اين مراسم ضرغامي طي سخناني گفت: راهاندازي شبكه راديويي نمايش را به اهالي راديو و بزرگان و اساتيد
ارزشمندي كه جزو ذخاير و سرمايههاي گرانبهاي هنري كشور هستند تبريك ميگويم و خوشحالم كه يكي از آرزوهاي گذشته هنرمندان

عزيز نمايشي امروز در راديو محقق شد و به ثمر نشست.

وي ادامه داد: در واقع بستري براي عرضه بخشي از هنرمنديها و توانمنديهاي هنرمندان ما آماده شده است.خوشحالم از اين كه
قبل از راهاندازي شبكه فيلم و سريال، اين شبكه راديويي راهاندازي شد. اين شبكه، شبكه مادر است و به منزله مادر براي هنرهاي
نمايشي است و حتما ميتواند الگوي بسيار خوبي براي ساير فعاليتها و اقدامات نمايشي باشد. هرچند نمايش در ساير شبكههاي
راديويي وجود دارد، اما راهاندازي يك شبكه مستقل سواي همه جذابيتهايش يك كار مهم است كه توسط همكاران عزيز ما فراهم

شده است.

ضرغامي در بخش ديگري از سخنان خود ضمن تشكر از معاون صدا، معاون توسعه و فناوري و مدير مركز نمايشهاي راديو گفت:
انشاءالله اين كار ذخيره آخرت همه شماست و با نيت خوب و قصد قربت در اين راه گام برداشتهايم. شما به مردم خدمت ميكنيد و
همين كار شما بسيار مورد استقبال مردم است. البته در مورد نمايش حرف زياد دارم و طي اين چند سال حرفهايمان را با بخش
نمايش سيما زدهايم و كمتر با حوزه صدا سر و كار داشتيم، اما از اين به بعد به بهانه راديو نمايش بيشتر در اين حوزه هستيم و

ظرفيتهايي كه امروز براي ما فراهم ميكند و تأثيرگذاريهاي اين شبكه بيشتر مورد صحبت من خواهد بود.

هنرمندان راديو كمتوقع هستند

وي ادامه داد: اين شبكه پشتوانه عظيمي دارد و حتما به سرعت موفق خواهد بود و ترديدي ندارم كه به سرعت عدد 107/5 در ذهن
همه مردم ما خواهد بود و كساني كه گيرنده ديجيتال دارند ميتوانند نمايشهاي آن را ضبط كرده و گوش كنند. اين شبكه به سرعت
به يك شبكه پرشنونده تبديل ميشود. پشتوانههاي شبكه راديو نمايش زياد است، 70 سال تجربه راديو حضور نسل خانم ژاله علو و
توران مهرزاد و يك نسل قبل از آن سرمايههاي بي نظير و مايه افتخار است. وقتي يك ملت با چنين پشتوانه غني همراه است همين

ادبيات و قصههاي آن پشتوانه راديو نمايش ميشود.

رئيس رسانه ملي در بخشي ديگري ازصحبتهايش تصريح كرد: هنرمندان راديو كمتوقعترين، درويشمسلكترين و سالمترين
هنرمندان هستند. بايد از اين ظرفيتها استفاده كنيم. مديران خاك پاي هنرمندان راديو هستند و شرايط طوري فراهم شده كه

حداقل با دردسر كمتري كارهايشان انجام شود.

ضرغامي اظهار كرد: كار نمايشي در صدا از اين جهت سخت است كه در سيما جلوههاي ديگري به كمك كارگردان و بازيگر ميآيند تا
يك تصوير درآمده و تأثيرگذار باشد اما در راديو، همه چيز هنر است، در راديو همه چيز ديالوگ و متن است كه بايد بتواند از اين
طريق فضايي را خلق كند تا مخاطب توسط آن تخيل زيبايي را براي خود به وجود بياورد و اگر نمايش راديويي كمي از محتوا و حس

خالي شود، ديگر فايدهاي ندارد.

بهترين شرايط توليد آثار نمايشي

ضرغامي تصريح كرد: به دنبال اين هستيم كه بهترين شرايط براي توليد آثار نمايشي فراهم شود و درخواست عاجزانه من اين است
كه اين شبكه بايد در خدمت مردم باشد و مردم بايد خودشان بتوانند با راديو ارتباط برقرار كنند.

رئيس سازمان صداوسيما تصريح كرد: ما در هر مقطعي نيازمنديهايي داريم و هنرمندان بايد آزادي داشته باشند تا حرفهايشان را
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آهنگ مثلا  نيست.  طور  اين  فرهنگ  حوزه  در  ولي  ميخوريم  بسته  در  هزار  به  ببريم  سياست  سمت  به  را  هرچه  ما  بزنند. 
&#171;گنجشك لالا...» كه متعلق به قصه شب كودكان است در بخش خبري 20/30 مورد استفاده قرار ميگيرد، آن هم براي نشان
دادن اين كه برخي مسوولان و مديران در سمينارها و همايشها به خواب ميروند. اين مساله براي مردم بسيار شيرين است و بارها

از زبان مسوولان رده بالا شنيدهام كه از اين بخش قدرداني كردهاند.

وي ادامه داد: يك كار طنز با كنايه، جاي صد سخنراني سياسي و رهنمودي را ميگيرد و كسي هم باور نميكند كه آن اثر ريگي در
كفشش بوده است. مثلا چند قسمت پيش ساختمان پزشكان درباره رشوهگيري بود كه اين عمل ناپسند چه مسيري را طي ميكند تا
عادي شود. اين روند و فرآيند كه امروز يكي از مشكلاتي است كه در اين سريال مورد اشاره قرار گرفت و مردم آن را باور ميكنند. در

حقيقت ما پدر مادرها خيلي وقت صحبت كردن با كودكان خود را نداريم و آنها از طريق راديو و تلويزيون تربيت ميشوند.

تحقق يك آرزوي ديرينه

محمدحسين صوفي، معاون صداي سازمان صداوسيما هم در اين مراسم با اشاره به اين كه افتتاح راديو نمايش آرزوي ديرينه اهالي
هنر بوده است، گفت: نمايش راديويي با خود راديو همسن است چون هر دو بيش از 70 سال عمر دارند. جايگاه نمايش در راديو مهم
و كليدي است نمايش بيشترين توجه را به خود اختصاص داده و هيچگاه اقبال به آن كاهش نيافته است چرا كه هميشه تقاضاهاي

مردمي نسبت به آن وجود داشته است.

صوفي تصريح كرد: يكي از ماموريتهايي كه آقاي ضرغامي به من واگذار كردند، افتتاح راديو نمايش بود. جدا از مخاطبان راديو،
بازيگران، سردبيران و ديگر هنرمندان عرصه نمايش، همواره مترصد راهاندازي اين شبكه بودند. ايجاد شبكه نمايش فرصت خوبي براي
بروز نوآوريهاي هنرمندان است و زمينه را براي رشد ادبيات و بيان نمايشي فراهم ميكند. اين شبكه هديهاي است از سوي آقاي

ضرغامي به 70 سال تلاش نسلهاي مختلف هنري.

راديو ديگر غريب نيست

ژاله علو، بازيگر مطرح سينما، تئاتر و تلويزيون و راديو نيز در سخناني جايگاه ويژه راديو را بين رسانهها يادآور شد و گفت: من زماني
به آقاي ضرغامي گفتم راديو خيلي غريب افتاده است؛ اما ايشان راديو را از غربت درآوردند. بچههاي راديو به اين خاطر از تلاشهاي
ايشان سپاسگزار هستند. آقاي ضرغامي همه توانشان را به كار گرفتند تا راديو نمايش را راه بيندازند، در واقع راديو نمايش با يك

اشاره آقاي ضرغامي افتتاح شد.

همكاران من در حوزه نمايش منتظر بودند جايي مثل راديو نمايش ايجاد شود كه مال خودشان باشد و امروز ميبينيم كه اين آرزو
محقق شده است. من 63 سال است كه در راديو كار ميكنم. راديو هميشه يك جاي پاكيزه و قشنگ بوده است كه همه با هم دوست

بودهاند.

خانه امن اهالي تئاتر

صدرالدين شجره، بازيگر و كارگردان شناخته شده نمايشهاي راديويي هم كه اجراي اين مراسم را به عهده داشت، با ابراز خرسندي از
و صرفا كند  سياستگذاري  كه خودش  ايجاد شود  نمايش  براي  اختصاصي  شبكه  داشتيم  آرزو  ما  گفت:  نمايش  راديو  افتتاح 
سفارشگيرنده نباشد. ايجاد اين شبكه براي اهالي تئاتر يك اتفاق خوشايند است. در طول تاريخ هرگاه تئاتر دچار ركود شده است،

هنرمندان به سمت راديو آمدهاند؛ چراكه راديو، خانه هميشه امن اهالي تئاتر بوده است.

تقدير از پيشكسوتان

در اين مراسم، همچنين از هنرمندان و پيشكسوتان حوزه نمايش راديو مثل حميد منوچهري، پري اميرحمزه، شمسي فضلاللهي، سعيد
توكل، غلامرضا كاووسي، خسرو فرخزادي، اكبر زنجانپور، صدرالدين شجره، مهين نثري، محمود صارمي، مهدي شرفي و ماهداد توكلي

تقدير به عمل آمد.

عزتالله ضرغامي، رئيس سازمان صداوسيما در اين مراسم با چرخاندن پيچ يك راديوي قديمي و تنظيم آن روي فركانس 107/5
راديو نمايش را افتتاح كرد. صحبتهاي ضرغامي در مراسم افتتاح راديو نمايش، آغازگر رسمي راديو نمايش بود.شبكه راديو نمايش از

ساعت 17 تا 6 بامداد روز بعد نمايشهاي مختلف راديويي را به آنتن پخش خواهد سپرد.
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